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Pensioenfondsen zijn steeds meer bezig om zich 

verder te verdiepen in het onderwerp ‘natuur’ 

en dat kan soms best lastig en complex zijn. 

Het is dan ook niet gek dat hier veel vragen over 

zijn, die pensioenfondsen maar moeilijk kunnen 

beantwoorden. Om hen hierin te ondersteunen 

hielden de Pensioenfederatie, De Nederlandsche 

Bank (DNB) en het Platform voor de Duurzame 

Financiering op 6 december het seminar 

‘Pensioenfondsen en natuur’.

Hoe kijken Ryanne Cox (DNB) en Edith Maat 

(Pensioenfederatie) aan tegen de implementatie van 

natuur in de pensioensector? Met een vraaggesprek 

daarover ging de middag van start. Beiden gaven aan 

dat het complexe onderwerp leeft in de sector en veel 

pensioenfondsen gemotiveerd zijn om aan de slag te 

gaan. Er zijn ook al een goede voorbeelden in de sector. 

Toch vinden nog een heel aantal pensioenfondsen het 

lastig om hiermee aan de slag te gaan. Dit seminar 

komt dus op een goed moment was de conclusie. 

Studenten van de SDG Challenge - die voor de 

Pensioenfederatie onderzoek deden naar biodiversiteit 

- gaven daarna een pitch met hun frisse ideeën. 

Ze kwamen met enkele concrete adviezen richting de 

sector, zoals bestaande biodiversiteitstool gebruiken om 

een inschatting te maken van de risico’s en concrete 

doelen en acties opstellen voor het beleggingsbeleid 

bijvoorbeeld ten aanzien van engagement en uitsluiten. 

Kennisdeling en samenwerking is in hun ogen daarbij 

onmisbaar. Met deze tips willen zij pensioenfondsen 

stimuleren om hier werk van te maken, want er gebeurt 

nog te weinig. Hun oproep aan de zaal was dan ook: 

stop met praten, ga aan de slag!

Ambitieuze plannen
Simona Kramer ging daarna verder de diepte in over 

de case study die Rail & OV samen met WWF heeft 

opgezet. Simona nam de aanwezigen mee in de manier 

waarop Rail & OV na deze eerste verkenning steeds 

concreter beleid maakte. Belangrijke stappen daarin 

waren het opbouwen van kennis over het thema 

biodiversiteit en het analyseren van de impacts en 

afhankelijkheden. Kennis opbouwen en delen, als ook 

commitment vanuit het bestuur, waren voor haar 

belangrijke ingrediënten voor het succes. Een goed 

voorbeeld van hoe je als fonds ambitieuze plannen kunt 

omzetten in de praktijk.

Deze presentatie werd vervolgd door een paneldiscussie 

bestaande uit Eva Nielsen (DNB), Cedric Scholl 

(APG) en Sophie Kamphuis (MN) over ambities bij 

pensioenfondsen, hoe deze om te zetten in beleid en 

uitdagingen die er zijn, met data en meetmethodes. 

De panellisten waren het met elkaar eens dat het 

formuleren van concrete doelen erg belangrijk is. 

Sophie gaf bijvoorbeeld aan dat een goede doelstelling 

je effectiever maakt in de engagement met bedrijven. 

Ook benadrukten de panelleden dat je al aan de 

slag kunt gaan met het in kaart brengen van de 

afhankelijkheden van natuur in de portefeuille, ook al 

zijn data soms nog beperkt beschikbaar. Zo legde Cedric 

uit hoe de APG deze analyse heeft gemaakt. Eva ging 

daarnaast ook nog specifiek in op de handreikingen en 

plannen in het toezicht van DNB.

TNFD, engagement en impact
In drie kleinere groepen ging het interactief verder; 

de deelnemers waren direct met elkaar in dialoog. Irina 

van der Sluijs (Robeco) begeleidde de sessie over het 

recent gepubliceerde rapportageframework Taskforce 

on Nature-related Financial Disclosures (TNFD). 

Zij deelde onder meer de ervaring van Robeco met 

de implementatie van de TNFD, over de kansen en 

uitdagingen die daarmee gepaard gaan. Tim Steinweg 

(PRI) nam zijn groep mee in engagements omtrent 

natuur. Hij lichtte het SPRING initiatief toe dat zich 

richt op het vergroten van de bijdrage van investeerders 

in het stoppen en omkeren van biodiversiteitsverlies. 

Gemma Roex (Phoenix Capital) ging dieper in op 

impactbeleggingen op natuur. Bedreigingen voor de 

biodiversiteit werden gekoppeld aan impact thema’s 

en SDG’s om in te investeren. Ook gaf ze concrete 

voorbeelden van partijen die vanuit impact beleggen 

ten gunste van biodiversiteit. 

De natuurmiddag werd vervolgens afgesloten door 

Merel Hendriks, die namens de werkgroep Biodiversiteit 

van het Platform van de Duurzame Financiering 

een warm pleidooi hield om samen met vele andere 

financiële partijen samen te werken aan dit belangrijke 

thema. “We gaan van leren naar doen”, was de 

eindconclusie die ook vaak herhaald werd tijdens de 

afsluitende netwerkborrel. 

We gaan van leren naar doen

De slides van de presentaties en de workshops 

vinden jullie hier:

• Seminar Pensioenfondsen en natuur

• Workshop TNFD-Irina van der Sluijs/Robeco

• Workshop Impact Beleggen-Gemma Roux/

Phenix Capital

• Workshop Nature Engagements-Tim Steinweg/PRI

https://www.dnb.nl/media/sqlhrca0/20231206-platform-seminar-pensioenfonds-natuur_slides_extern.pdf
https://view.officeapps.live.com/op/view.aspx?src=https%3A%2F%2Fwww.dnb.nl%2Fmedia%2Ful5hteff%2Ftnfd-6-dec.pptx&wdOrigin=BROWSELINK
https://www.dnb.nl/media/3bkb10aw/seminar-pensioenfondsen-en-natuur-phenix-capital-group.pdf
https://www.dnb.nl/media/3bkb10aw/seminar-pensioenfondsen-en-natuur-phenix-capital-group.pdf
https://www.dnb.nl/media/0yel2gnz/pensioenfondsen-en-natuur-dnb-sessie.pdf

